

HEAD QUARTERS,
LA CHINE, 13th November, 1813.

GENERAL ORDER.

THE Governor in Chief and Commander of the Forces has the satisfaction to announce to the Troops that the Corps of Observation with the division of Gun boats which he had ordered from Kingston to follow the movement of the Enemy's Army under Major General Wilkinson, and to be placed under the Command of Lieut. Colonel Morrison of the 89th Regt. has completely defeated a large division of the American Army consisting of Cavalry, Riflemen, and Infantry, exceeding Four Thousand men, which attacked it on the 11th Inst. near Crystler's about 20 miles above Cornwall, taking from the enemy one Field-piece six-pounder and Four Hundred Prisoners. As His Excellency is not yet in possession of the particulars of this brilliant achievement, he cannot specify the loss sustained by either; that of the Enemy is represented by an eye witness to the action, to have been very considerable.

It has further been reported to His Excellency, that Lieut. Colonel Morrison, with the 89th Regt. and Capt. Mulcaster, of the Royal Navy, with a division of gun-boats, had effected a landing at Hamilton, where they were put in possession, by the inhabitants of that place, of all the Public Stores left there for the use of the American Army, and among other articles, they restored to them the Goods which had been taken on board of the seven merchant batteaux belonging to Montreal, captured a few weeks ago, and after destroying the Public Buildings, our force again united and continued to hang on the enemy's rear.

His Excellency has also a report from Capt. Mulcaster of the Royal Navy, stating his having brought over from Ogdensburg to Prescott, a 3 inch and a 10 inch brass Mortar, with their Stores, and a large supply of Provisions which had been deposited there by the American Army.

It will also be satisfactory to the Troops to learn, that our loss of brave and gallant soldiers was not considerable; neither Lieutenant-Colonels Morrison, Harvey, or Pearson, had suffered on the occasion, and on the 12th the daring little band were renewing their molestation of the enemy in his progress towards Montreal, where Major-General Wilkinson had publicly declared it was the orders of his Government to take up his Winter Quarters.

This Order to be publicly read at the head of every Regiment of Regular Troops and Battalion of Militia.

By His Excellency's Command,

EDWARD BAYNES, Adjt.-Genl.

Quebec Gazette Office, Nov. 13, 1813.

QUARTIERS GENERAUX,

A LA CHINE le 13 Novembre, 1813.

ORDRE GENERAUX.

Le Gouverneur en Chef et Commandant des Forces a la satisfaction d'annoncer aux Troupes que le corps d'observation, avec la Division des Chaloupes canonieres qu'il avoit fait partir de Kingston pour suivre les mouvemens de l'armée ennemie sous le Major Général Wilkinson, a complètement défait, sous les ordres du Lieut. Col. Morrison du 89e. Régiment, une division considérable de l'Armée Américaine, consistant en Cavalerie, Infanterie et Tirailleurs, de plus de 4000 hommes; on en vint aux mains le 11 du courant, près Mr. Crystler's à environ 20 miles au dessus de Cornwall; nos troupes prirent à l'ennemie une pièce de campagne de six livres, et firent 400 prisonniers. Comme Son Excellence n'est pas encore en possession des particularités de cette brillante action, elle ne peut spécifier la perte soufferte par l'un et l'autre partie; seulement, nous apprenons d'un témoin oculaire de l'action que la perte de l'ennemie a été très considérable.

Son Excellence a été en outre informée que le Lieut. Col. Morrison avec le 89e. Rég. et le Capt. Mulcaster de la Marine Royale avec la Division des chaloupes canonieres, ont effectué une descente à Hamilton, où ils ont été mis, par les habitants du lieu, en possession de tous les Magazins publics qui y avoient été laissés pour l'usage de l'armée Américaine et entre autres articles, ils leur ont rendu les effets qui avoient été pris à bord des sept batteaux marchands de Montréal, pris il y a quelques semaines, après avoir détruit les bâtimens publics, nos forces se réunirent, et continuèrent à harceler l'arrière garde de l'ennemi.

Son Excellence a reçu aussi un rapport du Capt. Mulcaster de la Marine Royale, mentionnant que cet officier a conduit d'Ogdensburg à Prescott un mortier de 13 pouces d'ouverture, et un autre de 10, avec les munitions, et une grand quantité de provisions qui avoient été mises en dépôt par l'armée Américaine.

On apprendra encore avec satisfaction que la perte que nous avons faite de nos braves et vaillants soldats n'a pas été considérable; et que Lieut. Colonel Morrison, Harvey et Pearson n'ont point souffert dans l'occasion, et le 12, notre poignée de braves avoient recommencé à molester l'ennemi, pour l'empêcher de s'avancer vers Montreal, où le Major Gen. Wilkinson avoit déclaré publiquement qu'il avoit recue ordre de son Gouvernement d'établir ses quartiers d'hiver.

Sera le présent ordre lu publiquement à la tête de tous les Régiments de troupes réglés et des Bataillons de Milice;

Par Ordre de son Excellence.

EDWARD BAYNES, Adjt. Général.



*Page(s) manquante(s)
ou non-numérisée(s)*

Veillez vous informer auprès du personnel de BAnQ
en utilisant le formulaire de référence à distance, qui se trouve en ligne :

https://www.banq.qc.ca/formulaires/formulaire_reference/index.html

ou par téléphone **1-800-363-9028**

**Bibliothèque
et Archives
nationales**

Québec 